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KOMISJA EDUKACJI,  
ZDROWIA, SPORTU,  
KULTURY I POLITYKI SPOŁECZNEJ 
 

AO.BR.0012.4.61.2024 
 

PROTOKÓŁ NR 61/2024 
Z POSIEDZENIA  

KOMISJI EDUKACJI, ZDROWIA,  
SPORTU, KULTURY I POLITYKI SPOŁECZNEJ 

RADY POWIATU NOWOTOMYSKIEGO  
z dnia 18 marca 2024 r. 

 
 
Ad. 1. Otwarcie Komisji i stwierdzenie quorum. 

 
 Przewodniczący Komisji Edukacji, Zdrowia, Sportu, Kultury i Polityki Społecznej - 
Jacek Pieprzyk otworzył posiedzenie Komisji Edukacji, Zdrowia, Sportu, Kultury i Polityki 
Społecznej, które odbyło się w dniu 18 marca 2024 r. i powitał członków Komisji, Starostę 
Nowotomyskiego – Andrzeja Wilkońskiego, Sekretarza Powiatu – Ewę Bąbelek, Skarbnika 
Powiatu - Barbarę Golon, Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy – Bogumiłę Sprywę oraz 
pracownika Biura Obsługi Rady i Zarządu Powiatu.  

Przewodniczący Komisji poinformował, że radni otrzymali proponowany porządek 
obrad wraz z materiałami na tablety i poprosił radnych o potwierdzenie swojej obecności na 
komisji drogą elektroniczną.  

Przewodniczący poinformował, że na sali obecnych jest 8 członków komisji i stwierdził 
quorum oraz prawomocność obrad.  

 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 
 Nieobecny Wicestarosta – Marcin Brambor. 
 
Ad. 2. Analiza rynku pracy i stanu bezrobocia w Powiecie Nowotomyskim według stanu na 
koniec 2023 roku. 
 
 Przewodniczący poprosił Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Nowym Tomyślu o 
zabranie głosu. 
 Dyrektor PUP poinformowała, że rok sprawozdawczy zakończył się ze stopą bezrobocia 
na poziomie 2,5 %. Aktywność pracodawców przejawiała się przez przekazywanie do Urzędu 
Pracy ofert pracy oraz branie udziału w formach aktywizacyjnych tj. fundusz szkoleniowy. W 
2023 roku do Urzędu Pracy wpłynęło 415 ofert pracy z terenu powiatu nowotomyskiego oraz 
450 ofert z powiatów ościennych. Działania aktywizacyjne były prowadzone dzięki środkom z 
Funduszu Pracy, Europejskiego Funduszu Społecznego oraz różnego rodzaju rezerw z 
Funduszu Pracy. Dyrektor poinformowała, że największą grupę osób bezrobotnych stanowią 
osoby zamieszkujące na wsi, które posiadają wykształcenie zasadnicze zawodowe lub 
podstawowe. Wszystkie formy pomocy, które oferuje Urząd mają na celu skrócenie okresu 
pozostawania bez pracy. Dyrektor zwróciła uwagę na trudności z jakimi borykają się 
pracodawcy małych firm. Powiatowy Urząd Pracy współpracuje z cechami rzemiosł z Powiatu 
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Nowotomyskiego, prywatnymi agencjami zatrudnienia oraz specjalistami z Wojewódzkiego 
Urzędu Pracy.  
 Przewodniczący zapytał, czy do przedstawionej informacji są pytania? 
 Pytań nie było. 
 
Ad. 3. Aktywne formy przeciwdziałania bezrobociu zaplanowane na 2024 rok. 
 
 Przewodniczący poprosił Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Nowym Tomyślu o 
zabranie głosu. 
 Dyrektor PUP poinformowała, że najpopularniejszą formą aktywizacji zawodowej są 
staże, które są finansowane z Funduszu Pracy oraz funduszy europejskich. Kolejną formę 
pomocy stanowią dotacje na rozpoczęcie działalności gospodarczej. W ubiegłym roku Urząd 
Pracy udzielił z tego tytułu 55 dotacji. Doposażenie stanowiska pracy stanowi ciekawą formę 
pomocy, która wymaga od pracodawcy utrzymania stanowiska przez co najmniej 2 lata - w 
ubiegłym roku doposażono 14 stanowisk pracy. Poza ww. formami przeciwdziałania 
bezrobociu osoby zarejestrowane w PUP korzystają z możliwości odbycia robót publicznych i 
prac społeczno-użytecznych. W Powiecie Nowotomyskim rozpowszechniony jest Krajowy 
Fundusz Szkoleniowy, z którego w 2023 roku skorzystało 379 osób. W ubiegłym roku 
podpisano 23 umowy na prace interwencyjne, z czego 13 osób po zakończeniu umów 
otrzymało zatrudnienie. Co więcej, Urząd Pracy realizuje bony na zasiedlenie. 
 Przewodniczący zapytał, czy do przedstawionej informacji są pytania? 
 Radny Ireneusz Kozecki zapytał, jak wygląda współpraca Urzędu Pracy z cechami 
rzemiosł na terenie powiatu?  
 Dyrektor PUP odpowiedziała, że Urząd Pracy podejmuje rozmowy z przedstawicielami 
cechów rzemiosł w zakresie rynku pracy. Urząd przekazuje informacje cechom na temat 
organizacji staży, szkoleń, prac interwencyjnych itd.  
 Radny Ireneusz Kozecki zwrócił uwagę na duży nabór do szkół ponadpodstawowych i 
zapytał, czy Powiatowy Urząd Pracy jest przygotowany na zwiększoną ilość osób ubiegających 
się o zarejestrowanie w Urzędzie Pracy? 
 Dyrektor PUP odpowiedziała, że konieczna jest zmiana ustawy o promocji zatrudnienia 
i instytucjach rynku pracy, ponieważ tegoroczni absolwenci szkół ponadpodstawowych nie 
będą osobami pełnoletnimi. W Urzędzie Pracy mogą rejestrować się osoby powyżej 18. roku 
życia.  
 Radny Dariusz Chłopek zapytał, czy program stażowy jest popularny wśród 
pracodawców? 
 Dyrektor PUP poinformowała, że staże są bardzo popularne wśród pracodawców. W 
ubiegłym roku z Funduszu Pracy przeprowadzono 65 staży, a z funduszy unijnych 40 staży. 
   
 Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy o godzinie 11.25 opuściła obrady Komisji. 
 
Ad. 4. Analiza materiałów na sesję i zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu. 
a) Sprawozdanie Starosty Nowotomyskiego z działalności Zarządu Powiatu 
Nowotomyskiego w okresie międzysesyjnym. 
 
 Przewodniczący zapytał, czy do sprawozdania Starosty Nowotomyskiego z działalności 
Zarządu Powiatu Nowotomyskiego w okresie międzysesyjnym są pytania? 
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 Radny Ireneusz Kozecki nawiązał do punktu 7 z posiedzenia Zarządu z dnia 28 lutego 
br. w sprawie zawiadomienia Dyrektora Powiatowego Centrum Sportu w Nowym Tomyślu o 
możliwości wynajmu hali sportowej dla potrzeb organizacji dnia z zamkami dmuchanymi dla 
dzieci. Radny zapytał, czy wynajem będzie odpłatny i zgodny z Regulaminem PCS? 
 Starosta odpowiedział, że każdy wynajem hali sportowej na potrzeby organizacji 
imprez przez podmiot zewnętrzny jest odpłatny. Organizacja dnia z zamkami dmuchanymi 
będzie miała charakter sportowo – rekreacyjny. 
 Komisja przyjęła sprawozdanie Starosty Nowotomyskiego z działalności Zarządu 
Powiatu Nowotomyskiego w okresie międzysesyjnym na LVIII sesję Rady Powiatu 
Nowotomyskiego. 
  
b) Informacja z realizacji zadań Powiatowego Urzędu Pracy w 2023 roku oraz aktualna 
sytuacja na rynku pracy w Powiecie Nowotomyskim. 
 
 Przewodniczący zapytał, czy do informacji z realizacji zadań Powiatowego Urzędu 
Pracy w 2023 roku oraz aktualnej sytuacji na rynku pracy w Powiecie Nowotomyskim są 
pytania? 
 Pytań nie było. 
 Komisja przyjęła informację z realizacji zadań Powiatowego Urzędu Pracy w 2023 
roku oraz aktualną sytuację na rynku pracy w Powiecie Nowotomyskim na LVIII sesję Rady 
Powiatu Nowotomyskiego. 
 
c) Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w Powiecie Nowotomyskim 
w 2023 roku: 
1) Komendy Powiatowej Policji, 
2) Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej, 
3) Powiatowej Stacji Sanitarno - Epidemiologicznej, 
4) Powiatowego Inspektoratu Weterynarii, 
5) Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego. 
 
 Przewodniczący zapytał, czy do informacji o stanie bezpieczeństwa i porządku 
publicznego w Powiecie Nowotomyskim w 2023 roku są pytania? 
 Nikt się nie zgłosił. 
 Komisja przyjęła informacje o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w 
Powiecie Nowotomyskim w 2023 roku na LVIII sesję Rady Powiatu Nowotomyskiego. 
 
d) Projekt uchwały Rady Powiatu Nowotomyskiego w sprawie zmiany budżetu Powiatu 
Nowotomyskiego na rok 2024. 
 
 Przewodniczący poprosił Skarbnika Powiatu o zabranie głosu. 
 Skarbnik Powiatu poinformowała, że w celu dostosowania do potrzeb wynikających z 
realizacji budżetu dokonuje się zmian w planach budżetowych: 

- Starostwa Powiatowego w Nowym Tomyślu, 
- Zespołu Szkół nr 1 w Nowym Tomyślu, 
- Zespołu Szkół nr 2 w Nowym Tomyślu, 
- Zespołu Szkół nr 1 w Zbąszyniu, 
- Zespołu Szkół Rolnicze Centrum Kształcenia Ustawicznego w Trzciance, 
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- Specjalnego Ośrodka Szkolno - Wychowawczego w Zbąszyniu, 
- Poradni Psychologiczno - Pedagogicznej w Nowym Tomyślu, 
- Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nowym Tomyślu, 
- Powiatowego Zespołu do spraw Orzekania o Niepełnosprawności w Nowym Tomyślu, 
- Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Nowym Tomyślu, 
- Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Nowym Tomyślu. 

Pani Skarbnik omówiła poszczególne zmiany. 
Przewodniczący zapytał, czy do projektu uchwały są pytania? 
Pytań nie było. 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały Rady Powiatu Nowotomyskiego w sprawie zmiany budżetu Powiatu 
Nowotomyskiego na rok 2024. 
Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Dariusz Chłopek, Konrad Drąg, Adam Frąckowiak, Dorota Kaczmarek, Ireneusz Kozecki, Jacek 
Pieprzyk, Adam Pilc, Tomasz Szczechowicz 
NIEOBECNI (1) 
Marcin Brambor 
 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
e) Projekt uchwały Rady Powiatu Nowotomyskiego w sprawie uchwalenia zmian w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Nowotomyskiego na lata 2024 - 2035. 
 
 Przewodniczący poprosił Skarbnika Powiatu o zabranie głosu. 
 Skarbnik Powiatu poinformowała, że w zaproponowanym projekcie uchwały 
uwzględniono zmiany w dochodach i wydatkach budżetowych oraz zmiany w zadaniach 
wieloletnich tj. „Przebudowa drogi powiatowej nr 2709P Opalenica-Lwówek”, „Rozbudowa i 
przebudowa szpitala w Nowym Tomyślu - etap I”, „Rozbudowa i przebudowa budynku 
Powiatowego Ośrodka Dokumentacji Geodezyjno-Kartograficznej w Nowym Tomyślu”, „Czas 
na staż” oraz „Cyberbezpieczny Samorząd – poprawa poziomu cyfryzacji i 
cyberbezpieczeństwa Powiatu Nowotomyskiego”.  

Przewodniczący zapytał, czy do projektu uchwały są pytania? 
Pytań nie było. 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały Rady Powiatu Nowotomyskiego w sprawie uchwalenia zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Powiatu Nowotomyskiego na lata 2024 - 2035. 
Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Dariusz Chłopek, Konrad Drąg, Adam Frąckowiak, Dorota Kaczmarek, Ireneusz Kozecki, Jacek 
Pieprzyk, Adam Pilc, Tomasz Szczechowicz 
NIEOBECNI (1) 
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Marcin Brambor 
 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
f) Projekt uchwały Rady Powiatu Nowotomyskiego zmieniającej uchwałę w sprawie 
powołania Komisji Rady Powiatu Nowotomyskiego. 
 
 Przewodniczący zapytał, czy do projektu uchwały są pytania? 
 Nikt się nie zgłosił. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały Rady Powiatu Nowotomyskiego zmieniającej uchwałę w sprawie powołania 
Komisji Rady Powiatu Nowotomyskiego. 
Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Dariusz Chłopek, Konrad Drąg, Adam Frąckowiak, Dorota Kaczmarek, Jacek Pieprzyk, Adam 
Pilc, Tomasz Szczechowicz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Ireneusz Kozecki 
NIEOBECNI (1) 
Marcin Brambor 
 Komisja większością głosów pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
g) Projekt uchwały Rady Powiatu Nowotomyskiego w sprawie stwierdzenia wyboru członka 
Zarządu Powiatu Nowotomyskiego. 
 
 Przewodniczący zapytał, czy do projektu uchwały są pytania? 
 Radny Ireneusz Kozecki oznajmił, że podczas głosowania nad przedmiotowym 
projektem uchwały będzie przeciw. Radny dodał, że Przewodniczący nie doprowadził do 
spotkania Dyrektora Zespołu Szkół nr 1 w Nowym Tomyślu z radnymi na Komisji Edukacji, 
Zdrowia, Sportu, Kultury i Polityki Społecznej, o co wnioskował radny.  
 Przewodniczący zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania? 
 Nikt się nie zgłosił. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały Rady Powiatu Nowotomyskiego w sprawie stwierdzenia wyboru członka 
Zarządu Powiatu Nowotomyskiego. 
Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (6) 
Dariusz Chłopek, Konrad Drąg, Adam Frąckowiak, Dorota Kaczmarek, Adam Pilc, Tomasz 
Szczechowicz 
PRZECIW (1) 
Ireneusz Kozecki 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 



6 

 

Jacek Pieprzyk 
NIEOBECNI (1) 
Marcin Brambor 
 Komisja większością głosów pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
h) Projekt uchwały Rady Powiatu Nowotomyskiego w sprawie zatwierdzenia do realizacji w 
okresie od dnia 01.01.2023 r. do dnia 31.12.2024 r. projektu współfinansowanego ze 
środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus w ramach Funduszy Europejskich dla 
Wielkopolski 2021-2027. 
 
 Przewodniczący zapytał, czy do projektu uchwały są pytania? 
 Pytań nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały Rady Powiatu Nowotomyskiego w sprawie zatwierdzenia do realizacji w 
okresie od dnia 01.01.2023 r. do dnia 31.12.2024 r. projektu współfinansowanego ze środków 
Europejskiego Funduszu Społecznego Plus w ramach Funduszy Europejskich dla Wielkopolski 
2021-2027. 
Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Dariusz Chłopek, Konrad Drąg, Adam Frąckowiak, Dorota Kaczmarek, Ireneusz Kozecki, Jacek 
Pieprzyk, Adam Pilc, Tomasz Szczechowicz 
NIEOBECNI (1) 
Marcin Brambor 
 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
i) Projekt uchwały Rady Powiatu Nowotomyskiego w sprawie założenia Branżowej Szkoły II 
stopnia w Zbąszyniu. 
 
 Przewodniczący zapytał, czy do projektu uchwały są pytania? 
 Nikt się nie zgłosił. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały Rady Powiatu Nowotomyskiego w sprawie założenia Branżowej Szkoły II 
stopnia w Zbąszyniu. 
Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Dariusz Chłopek, Konrad Drąg, Adam Frąckowiak, Dorota Kaczmarek, Ireneusz Kozecki, Jacek 
Pieprzyk, Adam Pilc, Tomasz Szczechowicz 
NIEOBECNI (1) 
Marcin Brambor 
 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
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j) Projekt uchwały Rady Powiatu Nowotomyskiego w sprawie włączenia Branżowej Szkoły II 
stopnia w Zbąszyniu do Zespołu Szkół nr 1 w Zbąszyniu. 
 
 Przewodniczący zapytał, czy do projektu uchwały są pytania? 
 Pytań nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały Rady Powiatu Nowotomyskiego w sprawie włączenia Branżowej Szkoły II 
stopnia w Zbąszyniu do Zespołu Szkół nr 1 w Zbąszyniu. 
Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Dariusz Chłopek, Konrad Drąg, Adam Frąckowiak, Dorota Kaczmarek, Ireneusz Kozecki, Jacek 
Pieprzyk, Adam Pilc, Tomasz Szczechowicz 
NIEOBECNI (1) 
Marcin Brambor 
 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
k) Projekt uchwały Rady Powiatu Nowotomyskiego w sprawie zasad udzielania spółkom 
wodnym dotacji celowej z budżetu Powiatu Nowotomyskiego na bieżące utrzymanie 
urządzeń melioracji wodnych, trybu postępowania w sprawie udzielania tej dotacji i 
sposobu jej rozliczania. 
 
 Przewodniczący zapytał, czy do projektu uchwały są pytania? 
 Pytań nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały Rady Powiatu Nowotomyskiego w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym 
dotacji celowej z budżetu Powiatu Nowotomyskiego na bieżące utrzymanie urządzeń 
melioracji wodnych, trybu postępowania w sprawie udzielania tej dotacji i sposobu jej 
rozliczania. 
Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Dariusz Chłopek, Konrad Drąg, Adam Frąckowiak, Dorota Kaczmarek, Ireneusz Kozecki, Jacek 
Pieprzyk, Adam Pilc, Tomasz Szczechowicz 
NIEOBECNI (1) 
Marcin Brambor 
 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
Ad. 5. Wnioski i opinie Komisji. 
 
 Przewodniczący zapytał, czy są jakieś wnioski lub opinie? 
 Nikt się nie zgłosił. 
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Ad. 6. Sprawy różne. 
 
 Przewodniczący zapytał, czy ktoś chce zabrać głos? 
 Radny Adam Frąckowiak zapytał, na jakim etapie jest sprawa dotycząca wycinki 
krzewów przy przejeździe kolejowym między Sątopami, a Nowym Tomyślem? 
  Starosta odpowiedział, że zostało wystosowane pismo do Rejonu Dróg Wojewódzkich 
w Nowym Tomyślu dotyczące usunięcia zakrzaczeń ograniczających widoczność wzdłuż dróg 
wojewódzkich. Do Starostwa nie wpłynęła jeszcze odpowiedź w przedmiotowej sprawie.  
 Radny Ireneusz Kozecki zwrócił uwagę, że niszczejący budynek przy przejeździe 
kolejowym między Sątopami, a Nowym Tomyślem również ogranicza widoczność kierowcom. 
 Radny Adam Pilc zapytał, czy znany jest termin przygotowania dokumentacji 
projektowej na przebudowę drogi powiatowej nr 2709P Opalenica-Lwówek? 
 Starosta odpowiedział, że oczekiwany termin zakończenia dokumentacji projektowej 
to koniec czerwca br. 
  

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zakończył posiedzenie Komisji. 

 
  
 

Przewodniczący 
Komisji Edukacji, Zdrowia, 

Sportu, Kultury i Polityki Społecznej 
 

/-/ Jacek Pieprzyk 
 

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Przygotował(a): Patrycja Dembniak 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


